
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji Rolnictwa i Rozwoju wsi 
(nR 106)

 z dnia 13 grudnia 2016 r.

VIII kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





s.s.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi (nr 106)
13 grudnia 2016 r.
Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi, obradująca pod przewodnictwem posła 
Jarosława Sachajki (Kukiz15), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o funduszach promo-
cji produktów rolno-spożywczych (druk nr 1107).

W posiedzeniu udział wzięli: Jacek Bogucki sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi wraz ze współpracownikami, Mirosław Borowski wiceprezes Krajowej Rady Izb Rolniczych, 
Barbara Andrzejczak główny specjalista w Zespole Nadzoru Właścicielskiego Biura Prezesa Agencji 
Nieruchomości Rolnych, Halina Kucińska główny specjalista w Biurze Kontroli Jakości Handlowej 
Inspekcji  Jakości Handlowej Artykułów Rolno-Spożywczych, Andrzej Danielak prezes Polskiego 
Związku Zrzeszeń Hodowców i Producentów Drobiu, Józef Skarzyński wiceprezes Polskiego Związku 
Producentów i Hodowców Bydła Mięsnego, Barbara Jaworska dyrektor Biura Federacji Związków 
Pracodawców-Dzierżawców i Właścicieli Rolnych oraz Jacek Podgórski dyrektor Biura Instytutu 
Gospodarki Rolnej.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Agnieszka Jasińska, Magdalena Kowalska 
i Dariusz Rzepnikowski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Dariusz Dąbkowski 
i Konrad Nietrzebka – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):

Uprzejmie proszę o zajmowanie miejsc. Otwieram posiedzenie Komisji Rolnictwa i Roz-
woju Wsi. Witam przybyłych gości. Stwierdzam kworum.
Porządek dzienny został państwu dostarczony i obejmuje jeden punkt – rozpatrzenie 

uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o funduszach promocji produktów 
rolno-spożywczych; jest to druk nr 1107. Czy są uwagi do porządku dziennego? Uwag 
nie słyszę, a zatem stwierdzam, że porządek dzienny został przyjęty.
Czy na sali znajdują się osoby, wykonujące zawodową działalność lobbingową? Jeżeli 

tak, to proszę o przedstawienie się i poinformowanie, jaką instytucję reprezentują. Nie 
widzę zgłoszeń.
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego. Senat podjął uchwałę w sprawie 

ustawy o zmianie ustawy o ubezpieczeniach upraw rolnych i zwierząt gospodarskich, 
wprowadzając do jej tekstu jedną poprawkę. Dwie poprawki, przepraszam.
Otwieram dyskusję. Czy są przedstawiciele Senatu? Nie widzę zgłoszeń. W takim 

razie zapytam, czy strona rządowa ma uwagi do poprawki pierwszej?

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jacek Bogucki:
Nie. To są poprawki typowo doprecyzowujące.

Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):
Dziękuję bardzo. Biuro Legislacyjne?

Legislator Konrad Nietrzebka:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):
Czy ktoś chciałby zabrać głos? Dziękuję bardzo.
Czy ktoś jest przeciwko poprawce nr 1? Nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja rekomen-

duje poprawkę nr 1.
Poprawka nr 2. Strona rządowa?
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Sekretarz stanu w MRiRW Jacek Bogucki:
Także pozytywnie.

Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):
Bardzo proszę – legislacja.

Legislator Konrad Nietrzebka:
Bardzo dziękuję. Panie przewodniczący, szanowni państwo. Otóż jeśli chodzi o poprawkę 
nr 2, to mamy pewną wątpliwość dotyczącą tej poprawki. Mianowicie przede wszystkim 
z uzasadnienia uchwały Senatu wynika, że poprawka ma charakter doprecyzowujący, 
tak aby pokazywać pełen tytuł ustawy. Pragniemy zwrócić uwagę, że rozwiązanie, znaj-
dujące się w ustawie uchwalonej przez Wysoką Izbę, to jest przepis, który ma również 
odzwierciedlenie m.in. w ustawie z 5 września tego roku o szczególnych rozwiązaniach, 
związanych z wystąpieniem afrykańskiego pomoru świń na terytorium Rzeczypospoli-
tej Polskiej. Otóż identyczne odesłanie do przepisów o rolniczych badaniach rynkowych 
znajduje się w art. 1 w ust. 1 w pkt 4 części wspólnej liter. To jest nasza pierwsza wąt-
pliwość co do zasadności tej poprawki.
Druga kwestia dotyczy sformułowania. Otóż zwracamy uwagę na to, że aby ewentu-

alnie doprecyzować brzmienie tego przepisu, należałoby jasno wskazać podstawę, a więc 
art. 5 ust. 2 pkt 2 ustawy z 30 marca 2001 r. o rolniczych badaniach rynkowych – jako 
podstawę do wydawania biuletynu informacyjnego. Druga kwestia, zwracamy również 
uwagę, że jasne wskazanie – ustawa o rolniczych badaniach rynkowych – powoduje, iż 
ewentualnie nie będziemy tutaj mieli odniesienia do rozporządzenia i do tego, co znaj-
duje się w rozporządzeniu, wydawanym na podstawie np. art. 9 ust. 1, co może mieć 
znaczenie w tym przypadku.
Również co do literalnego brzmienia tego przepisu zwracamy uwagę pod względem 

legislacyjnym, że będzie on wtedy brzmiał: „wydawanym na podstawie przepisów ustawy 
z dnia 30 marca 2001 r. o rolniczych badaniach rynkowych”; już bez odniesienia, iż cho-
dzi o samą ustawę. W związku z tym mamy zastrzeżenia legislacyjne i redakcyjne do tej 
poprawki. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Panie ministrze, czy ma pan 
jakieś uwagi do tego, co zgłosiło Biuro Legislacyjne?

Sekretarz stanu w MRiRW Jacek Bogucki:
Nie, dziękuję.

Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):
Dziękuję bardzo. Nie słyszę więcej uwag. W takim razie zapytam, czy jest ktoś, kto byłby 
przeciw poprawce nr 2? Bardzo dziękuję. Jedna osoba.
Kto jest za poprawką nr 2? Uprzejmie proszę o podniesienie ręki. Kto się wstrzymał?

Sekretarz Komisji Dariusz Rzepnikowski:
Za 11 głosów, 1 głos przeciw, 3 głosy wstrzymujące się.

Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):
Bardzo dziękuję. Stwierdzam, że Komisja rekomenduje przyjęcie poprawki nr 2. Zamy-
kam dyskusję.
Przystępujemy do wyboru posła sprawozdawcy.

Poseł Jan Krzysztof Ardanowski (PiS):
Pan poseł Piotr Polak.

Przewodniczący poseł Jarosław Sachajko (Kukiz15):
Bardzo dziękuję. Pan poseł wyraża zgodę. Czy ktoś jest przeciwko tej kandydaturze? 
Nie słyszę.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Protokół z dzisiejszego posiedzenia będzie 

wyłożony do przejrzenia w sekretariacie Komisji w Kancelarii Sejmu. Zamykam posie-
dzenie Komisji.


